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Abstract : 

Monitoring the financial operations of the state and its public 

organisations is one of the most important processes that govern the 

rationalization of the management of public funds. This role is played in 

Algeria by the court of audit, which represents the Court of Accounts and 

undertakes post-control operations over all financial activities of the state and 

its public institutions, and conformity control is one of the types of control 

exercised by it. The Court of Accounts includes the following operations: 

depositing accounts, auditing accounts, monitoring the quality of management, 

and monitoring the preliminary draft of the budget control law. 

Key words: Monitoring the financial operations; Court of Accounts; 

conformity control 



 

  

 وعرفــــــانشكــــــر 

الحمد لله على نعمه، والصلاة والسلام على صفوة خلقه وأنبيائه وعلى 

 آله وأصحابه، أما بعد

يطيب لنا وقد منا الله علينا بإتمام هذه المذكرة أن نرد الجميل لأهله 

وآخرا على توفيقه لنا لما  وننسب الفضل لأصحابه فالشكر لله أولا

فهو  لكل ما ظنناه صعبا ومستحيلا يحبه ويرضاه على تيسيره وتسهيله

 القادر الذي لا يعجزه ش يء.

وانطلاقا بالاقتداء بالحبيب المصطفى واتباعا بخصاله نتقدم بجزيل 

 الشكر والتقدير إلى كل إطارات الغرفة الأولى بمجلس المحاسبة

نا على ما أولا  ''مصطفى مرزوق''ونخص بالذكر أستاذنا القاض ي المالي 

نصح وإرشاد، وإفادته لنا وتعبه معنا فجزاه الله خير ما به من اهتمام و 

جزى به أستاذا عن طالب العلم.
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 رئيس مجلس المحاسبة

 الناظر العام نائب الرئيس

 رؤساء الغرف

 المستشارون والمحتسبون رؤساء الفروع

 النظار المساعدون
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 مجلس المحاسبة

 الحساب الاداري

 

 الميزان الشهري

 الميزان العام النهائي المصادق

 المديرية العامة للمحاسبة

 وثائق الإثبات

 الدفع

 

 حساب التسيير

 

 تحضير المشروع قبل قانون ضبط الموازنة إعداد الحساب العام للدولة

محاسبة القيم 

 غير النشطة

 القيمميزان 

 محاسبة القيد المزدوج
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